
Evaluering af landbrugssæsonen 2024 

Team: Jordbær 

Indsamler af teamevaluering: Tove 
 

Hvad forventede/håbede teamet 
for sæsonen? 
 

Omlægning til jordbærproduktion dvs: 
Produktion/afhentning/indkøb af jordbærplanter, tilplantning af 24 
eksisterende bede med jordbær, etablering af 10 nye bede (inkl. 
etablering af kartoffelbede), klargøring til yderligere ca. 10-20 
bede, egeflis i gange og kanter, montering af drypvandingssystem, 
bygning af jordbærbod, ænder i bedene efter sæson, bede til 
jordskokker (Peter) og til planteskole for buske (Aase/Solvejg). 
Herudover moskusænder med Anne som tovholder og øvrig 
pasning ved frivillige (dvs. ikke inden for teamets opgaver). 

Hvordan er det gået 

(produktionsresultater)?  

 

Ca. som forventet (tak til Ole for jordbærbod). 
Herudover koriander (blade + frø), tallerkensmækkerfrø, dild, 
hestebønner. 
En del angreb af agersnegle og myrer særligt over mod volden. 
I løbet af sæsonen fik vi også overdraget jordbærsalg. 
Vi fik tilbudt et drivhus, som vi nu forsøger at få monteret. 
Mere lugning end forventet. 

Hvordan har udefrakommende 
forhold (vejrlig mv) spillet ind? 
 

Det våde vejr har givet mindre vanding og mere lugning end 
forventet. 
Flere angreb af myrer. 

Har samarbejdet i jeres team 
været godt? Har arbejdet været 
overkommeligt? 
 

Samarbejdet har været godt. Vi har et hyggeligt team med rigtig 
god stemning og hvor hver enkelt selv vurderer, hvad og hvor 
meget de vil byde ind med.  
Den ekstra opgave hvor vi fik overdraget det samlede jordbærsalg 
gav en kort intens periode, hvor vi måtte prioritere om.  
Vi havde misforstået hvor mange vi var i teamet, så vi har brugt tid 
på at bekymre os om personer vi troede var del af teamet.  
Vi har forsøgt at tilpasse arbejdets mængde antallet af medlemmer 
og de timer hvert enkelt medlem har budt ind med.  
Vi er kommet bagefter med lugning hvilket giver mere ukrudt til 
næste sæson og her i september står vi over for store opgaver med 
at vinterklargøre jordbærbedene og tilplantning af nye bede. 

Har kommunikation om mængder 
af afgrøder og timing af høst 
fungeret med køkkenet? Og med 
engrosteamet? 

Vi har været under etablering og ikke haft meget salg til køkken og 
engros, så her er vi ikke kommet ind i systemet men har vist mest 
aftalt direkte. 

Har landbrugsrådet fungeret 

tilfredsstillende for jeres team? 

 

Ja. 

Hvordan har samarbejdet mellem 

landbruget/jeres team og 

gartneren fungeret? 

 

Vi har stort set ikke haft kontakt med gartner. Når vi ville låne 
rammer til etablering af nye bede og have hjælp til montering af 
vandingsanlæg, virkede det til at være til stort besvær. Men når vi 
så fik talt om frem til løsningerne, så fungerede det rigtig fint. 



Hvordan har samarbejdet med 

wooferne fungeret for jeres team? 

 

Godt. Vi har haft woofere ca. 5-6 gange og det har været en 
fornøjelse, særligt til store opgaver som etablering af nye bede og 
kørsel af flis og grus. 
Til øvrige opgaver fungerer det bedst med woofere, der har 
interesse for dyrkningen og med at have f.eks. to ad gangen.  
En model kunne være at få tilknyttet et par woofere i en periode så 
de kunne være del af teamet og være med, når vi mødes f.eks. en 
aften, en formiddag og en weekendtjans om ugen. Det kunne have 
hjulpet os med de løbende, have givet mere læring til wooferne og 
havde givet os en stærkere relation. 

Hvordan har de fælles arbejdsdage 

fungeret for jeres team? 

 

Vi har ikke budt ind med opgaver.  
Vi vælger oftest at prioritere arbejdet i eget team. Det kan føles 
som et dilemma. 

Har prioriteringen mellem intern 
afsætning og levering ud af huset 
været ok? 

Ja. Vores eksterne salg har primært været via jordbærbod (og 
organisering af selvpluk i jordbærbedene i marken). 

 


